

Vital Conversations



Community Foundations of Canada and the RBC Foundation collaborated to deliver a two-year, \$5-million initiative to help shift power to youth from coast to coast to coast. Through the Canadian network of community foundations, the RBC Future Launch Community Challenge (RBC FLCC) provided grants of up to \$15,000 to over 200 youth-led projects in 185 small and medium-sized communities between 2019 to 2020.

Through the Challenge, Community Foundations of Canada and the RBC Foundation set out to learn what youth see as the most important challenges of the future. Nearly 500 youth leaders took action on issues that matter.

Across the country, local community foundations and RBC also partnered to host Vital Conversations — a community conversation used to explore emerging issues, learn about lived experience, and co-create potential solutions. Vital Conversations supported through the RBC FLCC provided a space for the community to come together and listen to youth and learn what issues matter to them.

STOUGHTON, SASKATCHEWAN — FEBRUARY 10, 2021

South Saskatchewan Community Foundation

“The meeting really helped put things into perspective as we talked about different ways to try and overcome this and get more people involved in the community.”

YVEIAN ORPIANO, YOUTH ATTENDEE

Thirteen community members came together to talk about emerging issues in their community, key themes, and how they might be able to work together to create positive change.

Through talking and sharing, there were three key themes that youth identified were important to address in their community:

- A desire for more diverse sports and recreational activities
- The need for more volunteers and infrastructure to support youth leadership
- Isolation during the COVID-19 pandemic

After building a shared understanding of what is important for youth in their community, it was time to brainstorm potential solutions. In Stoughton, the ideas for the region included promoting volunteerism in the community, exploring ways for youth to connect with one another, and increasing awareness of mental health resources.

Vital Conversations participants shared their thoughts on the experience as a whole.

“I found everything very informative. It gave a great outlook on the problems our community is facing, not only because of the COVID-19 pandemic, but also because of the lack of resources.”

YVEIAN ORPIANO, YOUTH ATTENDEE

“Vital Conversations are about making meaningful connections, preparing the youth for the future, and just supporting the community wherever we can. Thank you for all of those wonderful conversations and for the opportunity to have a great meeting with some amazing people.”

**JENNA WASYLKOWSKI, CLIENT ADVISOR,
RBC ROYAL BANK**



Les Fondations communautaires du Canada et la Fondation RBC ont collaboré à la mise en œuvre d'une initiative de 5 millions de dollars sur deux ans pour aider à transférer le pouvoir aux jeunes d'un océan à l'autre. Par l'entremise du réseau canadien de fondations communautaires, le Défi communautaire objectif avenir RBC (DCOA RBC) a accordé des subventions allant jusqu'à 15 000 \$ à plus de 200 projets dirigés par des jeunes dans 185 petites et moyennes collectivités entre 2019 et 2020.

Dans le cadre du Défi, les Fondations communautaires du Canada et la Fondation RBC ont cherché à apprendre ce que les jeunes considèrent comme les défis les plus importants de l'avenir. Près de 500 jeunes leaders ont agi sur des questions qui leur tiennent à cœur.

Partout au pays, les fondations communautaires locales et RBC se sont également associées pour organiser des Échanges vitaux — un échange communautaire utilisé pour explorer les nouveaux enjeux, en apprendre davantage sur l'expérience vécue et co-créditer des solutions potentielles. Les Échanges vitaux appuyés par le DCOA RBC ont offert un espace pour que la communauté se rassemble, écoute les jeunes et découvre les enjeux qui leur tiennent à cœur.

STOUGHTON (SASKATCHEWAN) — 10 FÉVRIER 2021

South Saskatchewan Community Foundation

« La rencontre m'a permis de relativiser les choses alors que nous parlions des différentes façons de tenter de surmonter ceci et de mobiliser plus de gens dans la communauté. »

YVEIAN ORPIANO, JEUNE PARTICIPANT.E

Treize membres de la communauté se sont rassemblés pour discuter des nouveaux enjeux dans leur communauté, des principaux thèmes, et de façons de travailler ensemble pour créer un changement positif.

Dans le cadre de discussions et de partage, les jeunes ont défini trois principaux thèmes qu'il serait important d'aborder dans leur communauté :

- Désir d'avoir des sports et des activités récréatives plus diversifiés
- Besoin de bénévoles et d'infrastructure supplémentaires pour appuyer le leadership chez les jeunes
- Isolement durant la pandémie de COVID-19

Après avoir édifié une compréhension commune de ce qui compte pour les jeunes dans leur communauté, il était temps de réfléchir collectivement à des solutions potentielles.

Parmi les idées retenues pour Stoughton, notons : promouvoir le bénévolat dans la communauté, explorer des façons pour permettre aux jeunes de tisser des liens, et accroître la sensibilisation aux ressources en santé mentale.

Les participants qui ont pris part aux échanges vitaux ont partagé leurs points de vue sur l'expérience dans son ensemble.

« Les échanges vitaux servent à tisser des liens durables, à préparer les jeunes pour l'avenir, et à soutenir la communauté chaque fois que c'est possible. Merci pour ces magnifiques échanges et pour l'occasion d'avoir une excellente rencontre avec des gens incroyables. »

JENNA WASYLKOWSKI, CONSEILLÈRE AUPRÈS DES CLIENTS, RBC BANQUE ROYALE

« En écoutant les jeunes leaders et modérateurs du projet, j'ai été inspirée par leur dévouement envers les autres, leur ouverture, et leurs idées pour passer à l'action dans leur communauté. »

KAREN HENDERS, DIRECTOR OF COMMUNITY AND GRANT STEWARDSHIP OF THE SOUTH SASKATCHEWAN COMMUNITY FOUNDATION